
Protokół Nr 14 

z posiedzenia Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego 

w dniu 10.03.2020 roku 
 

 
W posiedzeniu udział wzięli radni członkowie Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, 

zwanej dalej Komisją oraz zaproszeni goście zgodnie z załączoną listą obecności. 

 

PROPONOWANY PORZĄDEK POSIEDZENIA: 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji oraz przyjęcie porządku obrad.  

2. Przyjęcie protokołów z obrad komisji. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał na najbliższa sesję Sejmiku.  

4. Przegląd prac nad Strategią Rozwoju Województwa – inteligentne kurczenie się miast, 

zapobieganie depopulacji.  

5. Powiązania komunikacyjne między istniejącymi przestrzeniami zielonymi – zielone korytarze, 

perspektywy rozwoju transportu rowerowego, rowerostrady, ścieżki rowerowe, rolkowe i 

hulajnogowe o znaczeniu wojewódzkim i ponadwojewódzkim. 

6. Sprawy różne i wolne wnioski.  

 

 

Ad 1. 

 

Przewodniczący Komisji, Pan radny Zbigniew Przedpełski otworzył posiedzenie Komisji 

przedstawiając proponowany porządek posiedzenia oraz zaproszonych gości. W głosowaniu jawnym 

Komisja jednogłośnie przyjęła  porządek obrad j.w. 

 

Ad 2. 

 

Przewodniczący Komisji, Pan radny Zbigniew Przedpełski poprosił zebranych o zgłaszanie uwag 

do rozesłanego pocztą elektroniczną projektu protokołu nr 11. Ponieważ nie zgłoszono uwag i 

zastrzeżeń, przeto na podstawie §44m ust.2 statutu Województwa Śląskiego, protokół nr 11 z 

posiedzenia Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego z dnia 25 listopada 2019 r. jest 

uważany za przyjęty w brzmieniu zgodnym z rozesłanym projektem. 

Przewodniczący Komisji, Pan radny Zbigniew Przedpełski poprosił zebranych o zgłaszanie uwag 

do rozesłanego pocztą elektroniczną projektu protokołu nr 12. Nie zgłoszono uwag i zastrzeżeń do 

rozesłanego pocztą elektroniczną projektu protokołu nr 12, przeto na podstawie §44m ust.2 statutu 

Województwa Śląskiego, protokół nr 12 z posiedzenia Komisji Rozwoju i Zagospodarowania 

Przestrzennego z dnia 10 listopada  2019 r. jest uważany za przyjęty w brzmieniu zgodnym z 

rozesłanym projektem. 

Przewodniczący Komisji, Pan radny Zbigniew Przedpełski - poprosił zebranych o zgłaszanie uwag 

do rozesłanego pocztą elektroniczną projektu protokołu nr 13. Nie zgłoszono uwag do rozesłanego 

pocztą elektroniczną projektu protokołu nr 13, przeto na podstawie §44m ust.2 statutu Województwa 

Śląskiego, protokół nr 13 z posiedzenia Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego z dnia 

13 stycznia  2020 r. jest uważany za przyjęty w brzmieniu zgodnym z rozesłanym projektem. 

 

Ad 3 . 

Przewodniczący Komisji, Pan radny Zbigniew Przedpełski -  przechodzimy do zaopiniowania 

projektu uchwały z druku VI/233 w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie 1 m
2
 pasa 

drogowego dróg wojewódzkich, dla których zarządcą jest Zarząd Województwa Śląskiego, na cele 

niezwiązane z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg. Proszę wnioskodawcę o 

przedstawienie projektu uchwały. 

Zastępca dyrektora Departamentu Komunikacji i Transportu, Pani Ewa Mucha  - 

W dniu 13 stycznia 2020 r. Sejmik Województwa Śląskiego przyjął uchwałę nr VI/17/5/2020 

w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie 1 m
2
 pasa drogowego dróg wojewódzkich, dla 



których zarządcą jest Zarząd Województwa Śląskiego, na cele niezwiązane z budową, przebudową, 

remontem, utrzymaniem i ochroną dróg. 

Wojewoda Śląski Rozstrzygnięciem Nadzorczym nr NPII.4131.1.71.2020 z dnia 14 lutego 2020 r. 

stwierdził nieważność ww. uchwały Sejmiku Województwa Śląskiego w całości, jako sprzecznej z art. 

40 ust. 8 w związku z art. 40 ust. 2 pkt 3 i art. 40 ust. 9 ustawy z dnia 21 marca 1985 roku o drogach 

publicznych. Organ nadzoru stwierdził, iż przedmiotowa uchwała jest niezgodna z prawem. 

Z analizy ww. rozstrzygnięcia nadzorczego wynikają następujące nieprawidłowości:   

-  za niezgodną z prawem została uznana regulację § 3 przedmiotowej uchwały w brzmieniu: Decyzje 

ostateczne wydane przed dniem wejścia w życie niniejszej uchwały pozostają w mocy. Do 

postępowań administracyjnych wszczętych, a niezakończonych decyzją ostateczną przed dniem 

wejścia w życie niniejszej uchwały, stosuje się przepisy dotychczasowe. W ocenie organu nadzoru § 3 

uchwały w zdaniu pierwszym stanowi niedozwoloną modyfikację art. 16 Kodeksu postepowania 

administracyjnego i wynikającej z niej zasady trwałości decyzji administracyjnych. W zdaniu drugim 

przepis intertemporalny powoduje obciążenie obiektów i urządzeń infrastruktury telekomunikacyjnej 

za zajęcie pasa drogowego przez te obiekty i urządzenia stawkami opłat wyższymi, niż ustalone 

ustawowo preferencyjne stawki maksymalne, 

- w § 4 ust. 2 załącznika do ww. uchwały przyjęto, iż za zajęcie pasa drogowego w celu umieszczenia 

reklam (…) ustala się następujące stawki opłat za każdy dzień zajęcia 1 m
2
 pasa drogowego zajętego 

przez rzut poziomy reklamy (…)”. Zdaniem organu nadzoru powyższa regulacja jest nieuprawnioną 

modyfikacją przepisu art. 40 ust. 6 ustawy o drogach publicznych. W przepisie tym uregulowano, iż: 

Opłatę za zajęcie pasa drogowego w celu, o którym mowa w ust. 2 pkt 3, ustala się jako iloczyn liczby 

metrów kwadratowych powierzchni pasa drogowego zajętej przez rzut poziomy obiektu budowlanego 

albo powierzchni reklamy, liczby dni zajmowania pasa drogowego i stawki opłaty za zajęcie 1 m2 

pasa drogowego, 

- przepisy § 4 ust. 3 i ust. 4 załącznika do ww. uchwały są sprzeczne z art. 40 ust. 8 w związku z art. 

40 ust. 2 pkt 3 i art. 40 ust. 9 ustawy. Sejmik Województwa zróżnicował bowiem wysokość stawek 

opłat dziennych za zajęcie pasa drogowego ze względu na informacje zawarte na reklamach, 

wyróżniając reklamy zawierające informacje o jednostkach samorządu terytorialnego (§ 4 ust. 3 

załącznika do uchwały) oraz ze względu na sposób prezentacji treści reklamowych, wyróżniając 

reklamy świetlne i podświetlane (§ 4 ust. 4 załącznika do uchwały). Zdaniem organu nadzoru Sejmik 

Województwa nie posiada kompetencji do wprowadzenia zróżnicowania przedmiotowych stawek, 

które są zależne od treści reklamy (tj. zawierające informacje o jednostkach samorządu terytorialnego) 

czy sposobu prezentowania treści reklamy (tj. wyświetlania, podświetlenia). 

Biorąc pod uwagę powyższe, został przygotowany nowy projekt uchwały Sejmiku Województwa 

Śląskiego, w którym skorygowano wszystkie stwierdzone przez Wojewodę Śląskiego 

nieprawidłowości tj. usunięto § 3 ww. uchwały, skorygowano zapis § 4 ust. 2 załącznika do ww. 

uchwały oraz usunięto w § 4 ust. 3 i ust. 4 załącznika do ww. uchwały. Proszę o przyjęcie tego 

projektu uchwały w nowym brzmieniu, ponieważ jest pewna trudność w wydawaniu decyzji 

administracyjnych. 

Przewodniczący Komisji, Pan radny Zbigniew Przedpełski -  otwieram dyskusję. Kto ma pytania 

do przedstawionego materiału? 

Pani radna Renata Caban – czy stawki się zmieniają ? 

Przewodniczący Komisji, Pan radny Zbigniew Przedpełski -  czy ten projekt uchwały ze stycznia 

był konsultowany ze służbami wojewody?  Czemu nie odwołujemy się od rozstrzygnięcia Wojewody 

skoro nasi prawnicy są przekonani o prawidłowości tej uchwały? 

Zastępca dyrektora Departamentu Komunikacji i Transportu, Pani Ewa Mucha - jeden zapis był 

omyłkowo wpisany odnośnie sposobu prezentowania treści reklamy (tj. wyświetlania, podświetlenia). 

Dlatego Zarząd podjął decyzję że nie będziemy się odwoływać od rozstrzygnięcia Wojewody 

ponieważ za wcześniej pobraną opłatę  musielibyśmy zapłacić odsetki.  

Przewodniczący Komisji, Pan radny Zbigniew Przedpełski - jeżeli radca prawny zaaprobował tekst 

z omyłkami pisarskimi to uważam iż należy wyjaśnić ten watek. Dokumenty opiniowane przez nadzór 

prawny nie powinny zwierać omyłek pisarskich. 



Zastępca dyrektora Departamentu Komunikacji i Transportu, Pani Ewa Mucha - sprawa była 

przedstawiona panu Marszalkowi Województwa i zostały podjęte  prace żeby uchwałę napisać od 

nowa.  

Pani radna Małgorzata Zarychta-Surówka  -  czy ta sytuacja jest incydentalna i zdarzyła się  jest po 

raz pierwszy?  

Zastępca dyrektora Departamentu Komunikacji i Transportu, Pani Ewa Mucha  – od samego 

początku nie mieliśmy takiej sytuacji w dziedzinie drogownictwa. Wojewoda w 12 gminach i 

powiatach uchylił podobną uchwałę . Minister Cyfryzacji przesłał specjalne wzorce do Zarządów 

Dróg  związane  ze stawkami użytkowania urządzeń telekomunikacyjnych.   

Przewodniczący Komisji, Pan radny Zbigniew Przedpełski - Czy są pytania do projektu uchwały? 

Nie widzę, zatem zamykam dyskusję i proponuję podjęcie uchwały o następującej treści; 

 

Uchwała nr OWK.6.0014-0021/20 Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego Sejmiku 

Województwa Śląskiego z dnia 10 marca 2020 r. w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za 

zajęcie 1 m
2
 pasa drogowego dróg wojewódzkich, dla których zarządcą jest Zarząd Dróg 

Wojewódzkich, na cele niezwiązane z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg 

druk VI/233. 

 

 

 

§1 

Na podstawie §5 ust.2 pkt 1 regulaminu Sejmiku Województwa Śląskiego, Komisja Rozwoju i 

Zagospodarowania Przestrzennego, zwana dalej Komisją, wnosi do Sejmiku Województwa Śląskiego 

o przyjęcie projektu wymienionej w tytule uchwały bez poprawek.  

 

§2 

Na podstawie §5 ust.3 regulaminu Sejmiku Województwa Śląskiego, przedstawienie określonej w § 1 

opinii Komisji, na posiedzeniu Sejmiku Województwa Śląskiego powierza się przewodniczącemu lub 

wiceprzewodniczącemu Komisji. 

 

§3 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

 

 

W wyniku głosowania jawnego uchwałę podjęto następującym stosunkiem głosów: 

za: 8, przeciw: 0, wstrzymało się: 0. 

      

 

Przewodniczący Komisji, Pan radny Zbigniew Przedpełski - przechodzimy do zaopiniowania 

projektu uchwały z druku VI/236 w sprawie likwidacji wojewódzkiej samorządowej jednostki 

organizacyjnej o nazwie - Śląskie Centrum Społeczeństwa Informacyjnego. Proszę wnioskodawcę o 

przedstawienie projektu uchwały.  

Dyrektor Departamentu Gospodarki i współpracy Międzynarodowej, Pani Aleksandra Monsiol-

Szatkowska - W 2019 roku na podstawie przeglądu dotychczasowej działalności oraz na podstawie 

informacji pozyskanych w trakcie pełnienia nadzoru nad ŚCSI Zarząd Województwa Śląskiego podjął 

decyzję o likwidacji jednostki i powierzenia realizacji dotychczasowych zadań jednostki 

Departamentowi Cyfryzacji i Informatyki (CI) oraz Wojewódzkiemu Ośrodkowi Dokumentacji 

Geodezyjnej i Kartograficznej  w Katowicach (WODGiK). Likwidacja Śląskiego Centrum 

Społeczeństwa Informacyjnego  wychodzi naprzeciw konieczności usprawnienia interesów 

województwa śląskiego w celu realizacji zadań wspierających rozwój społeczeństwa informacyjnego 

oraz rozwijania w województwie rozwiązań w zakresie informatyzacji regionu, a także sprawniejsze i 

szybsze zarządzanie oraz realizację zadań bezpośrednio przez Marszałka Województwa 



Śląskiego.Śląskie Centrum Społeczeństwa Informacyjnego (ŚCSI) zostało utworzone przez Sejmik 

Województwa dnia 1 lipca 2005 roku jako wojewódzka samorządowa jednostka organizacyjna 

działająca w formie jednostki budżetowej (Uchwała Nr II/36/5/2005 Sejmiku Województwa Śląskiego 

z dnia 13 czerwca 2005 roku). 

 

Do zadań Śląskiego Centrum Społeczeństwa Informacyjnego zgodnie z jego statutem i 

faktyczną/bieżącą działalnością należy: 

 

I. Zarządzanie platformą SEKAP,  

II. Opracowanie, aktualizowanie i realizacja Regionalnej Strategii Informatyzacji Województwa 

Śląskiego, 

III. Inspirowanie i promowanie nowych rozwiązań w zakresie informatyzacji regionu, 

IV. Doskonalenie i koordynacja działań w zakresie realizacji projektów wspierających rozwój 

społeczeństwa informacyjnego, w tym: 

1. Prowadzenie Otwartego Regionalnego Systemu Informacji Przestrzennej (ORSIP), 

2. Realizacja niezbędnych prac wynikających z zawartych umów/porozumień itp. w ramach 

projektów, dla których ORSIP stanowi integralną część lub dla których ORSIP stanowi 

platformę do publikowania danych przestrzennych, w szczególności: 

- BIOGEO-SILESIA, 

- OPI-TPP, 

- OPI-TPP 2.0, 

- Cyfrowe Obserwatorium Bezpieczeństwa województwa śląskiego - śląska 

policja bliżej społeczeństwa, 

- Mobilne Śląskie. 

V. Współpraca z innymi instytucjami i urzędami mająca na celu rozwijanie idei społeczeństwa 

informacyjnego,  

VI. Prowadzenie działalności szkoleniowej w zakresie możliwości wykorzystania technologii 

informacyjnych i komunikacyjnych, 

VII. Realizacja projektów mających na celu stworzenie warunków organizacyjnych i technicznych 

do świadczenia usług publicznych drogą elektroniczną oraz rozwój infrastruktury 

teleinformatycznej zarządzanej przez SCSI, 

VIII. Prowadzenie działalności telekomunikacyjnej celem zaspokajania zbiorowych potrzeb 

wspólnoty samorządowej województwa śląskiego w zakresie dostępu do internetu. 

IX. Realizacja w imieniu Województwa Śląskiego obowiązku sporządzania i przekazania 

prezesowi UKE informacji o infrastrukturze teleinformatycznej oraz prowadzenie wykazu 

infrastruktury teleinformatycznej Województwa Śląskiego i samorządowych jednostek 

organizacyjnych Województwa Śląskiego na potrzeby ww. informacji. 

 

 

Zadania po ŚCSI są przejmowane w sposób następujący: 

- Wojewódzki Ośrodek Dokumentacji Geodezyjnej i Kartograficznej w Katowicach przejmuje 

zadanie wymienione w pkt IV,  

- Departament Cyfryzacji i Informatyki (CI) Urzędu Marszałkowskiego Województwa 

Śląskiego przejmuje pozostałe zadania. 

 

Należności i zobowiązania po jednostce zgodnie z art. 12 ust. 4 pkt 2 ustawy o finansach publicznych 

przejmie Urząd Marszałkowski Województwa Śląskiego  zgodnie z przejmowanymi zadaniami.. 

 

Mienie i niezbędne zasoby ludzkie po jednostce przejmuje Departament Cyfryzacji i Informatyki (CI) 

Urzędu Marszałkowskiego Województwa Śląskiego oraz Wojewódzki Ośrodek Dokumentacji 

Geodezyjnej i Kartograficznej w Katowicach zgodnie z powyższym podziałem zadań. 

 

Ustala się następujące terminy związane z likwidacją jednostki : 

 Rozpoczęcie likwidacji: 1 maja 2020 r.  



 Zakończenie likwidacji: 31 sierpnia 2020 r. 

 Do Urzędu Marszałkowskiego przechodzi większość zespołu, zatrudnienia nie znajdzie 8 osób. 

Pani radna Renata Caban - w 2005 roku było znaczące uzasadnienie istnienia tej jednostki, dlaczego 

w 2019 roku jednostkę należy zlikwidować? 

Dyrektor Departamentu Gospodarki i współpracy Międzynarodowej,  Pani Aleksandra 

Monsiol-Szatkowska - projekty realizowane przez tą jednostkę  nie przystawały do realiów które są 

obecnie na rynku jeśli chodzi o informatyzację i cyfryzację  

Pani radna Renata Caban - jeżeli ta jednostka nie nadążała to czy Urząd Marszałkowski nadąży ? 

Dyrektor Departamentu Gospodarki i współpracy Międzynarodowej,  Pani Aleksandra 

Monsiol-Szatkowska -  przeprowadzenie sieci szerokopasmowej czy światłowodowej to były zadania 

tej jednostki lecz ona tego nie zrobiła.  

Pan radny Marek Bieniek – jeśli ludzie zatrudnieni w tej jednostce nie poradzili sobie to teraz 

poradzą sobie lepiej będąc w strukturach urzędu Marszałkowskiego? 

Dyrektor Departamentu Gospodarki i współpracy Międzynarodowej,  Pani Aleksandra 

Monsiol-Szatkowska -  myślę, że tak jednostka istnieje 15 lat i jej projekty nie przystają do 

wymogów obecnego rynku informatyzacji i cyfryzacji.   

Pani radna Urszula Koszutska – czy kiedyś ta samodzielna jednostka podlegała Zarządowi 

Województwa. 

Dyrektor Departamentu Gospodarki i współpracy Międzynarodowej,  Pani Aleksandra 

Monsiol-Szatkowska -  najpierw wydziałem merytorycznym był wydział informatyki a potem 

wydział gospodarki. Obecnie zadania tej jednostki trafią do dwóch departamentów . 

Pani radna Urszula Koszutska -  likwidacja jest kosztowna, rozumiem że informatyka się rozwija 

ale  nie rozumiem potrzeby likwidacji tej jednostki.  

Dyrektor Departamentu Gospodarki i współpracy Międzynarodowej,  Pani Aleksandra 

Monsiol-Szatkowska -  obecnie będzie  lepsza kontrola nad zadaniami i  nadzór merytoryczny  . 

Przewodniczący Komisji, Pan radny Zbigniew Przedpełski  – jedno z pierwszych moich wystąpień 

w poprzedniej kadencji dotyczyło zakwestionowania wydatków około 40 mln zł na SCSI  oraz sensu 

jego istnienia. Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę, zatem zamykam dyskusję i proponuję 

podjęcie uchwały rozumiem bez poprawek o następującej treści; 

 

Uchwała nr OWK.6.0014-0022/20 Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego Sejmiku 

Województwa Śląskiego z dnia 10 marca 2020 r. w sprawie likwidacji wojewódzkiej samorządowej 

jednostki organizacyjnej o nazwie – Śląskie Centrum Społeczeństwa Informacyjnego druk VI/236. 

 

 

 

§1 

Na podstawie §5 ust.2 pkt 1 regulaminu Sejmiku Województwa Śląskiego, Komisja Rozwoju i 

Zagospodarowania Przestrzennego, zwana dalej Komisją, wnosi do Sejmiku Województwa Śląskiego 

o przyjęcie projektu wymienionej w tytule uchwały bez poprawek.  

 

§2 

Na podstawie §5 ust.3 regulaminu Sejmiku Województwa Śląskiego, przedstawienie określonej w § 1 

opinii Komisji, na posiedzeniu Sejmiku Województwa Śląskiego powierza się przewodniczącemu lub 

wiceprzewodniczącemu Komisji. 

 

§3 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 



 

 

 

W wyniku głosowania jawnego uchwałę podjęto następującym stosunkiem głosów: 

za: 5, przeciw: 0, wstrzymało się: 4. 

 

Ad 4 

Przewodniczący Komisji, Pan radny Zbigniew Przedpełski  – 5 marca odbyły się warsztaty dla 

wszystkich zainteresowanych dotyczące prac na strategią województw. Zostały zaprezentowane efekty 

tych prac. Proponując ten temat chcę  umożliwić Państwu zadanie dodatkowych pytań  w kontekście  

poruszanego tematu o inteligentnym kurczeniu się miast. Otwieram dyskusję. 

Pani radna Renata Caban - mam pytanie dotyczące  inteligentnego kurczenia się miast.                                                          

Co jest powodem wyludniania się miast? Czy zielone obszary są wykorzystywane w celu wspierania 

zachęcania  ludzie do  nie wyprowadzania się z miast? Czy mamy to zdiagnozowane? 

Dyrektor Departamentu Rozwoju Regionalnego, Pani Małgorzata Staś  - ocena prac nad 

depopulacją naszego województwa jest przygotowana. W Strategii nastawiamy się  na jakość życia 

w mieście oraz na potrzeby  mieszkańca młodego.  Te rzeczy były diagnozowane pod kątem dojazdu 

do miejsc pracy jak również rozlewania się  miast  a nie kurczenia.  Strategia odpowiada na ten 

problem jak również bardzo mocno stawia na jakość życia i  mieszkania w mieście.  

Zastępca przewodniczącego Komisji, Pani radna Jadwiga Baczyńska - ponieważ na poprzednim 

posiedzeniu Komisji mieliśmy dyskusję dotyczącą depopulacji, zainspirowała mnie książka Roberta 

Krzysztofika dotycząca tematu shrink smart i stąd termin inteligentne kurczenie się miast. 

Dyrektor Departamentu Rozwoju Regionalnego, Pani Małgorzata Staś – Pan Robert  Krzysztofik 

jest naszym ekspertem z dziedziny polityki rewitalizacji. Analizujemy co zrobić, żeby nie 

doprowadzić do wyludnienia centrów miast. 

Pan radny Andrzej Molin – problem depopulacji należałoby szerzej potraktować. Nasi sąsiedzi 

z województwa małopolskiego i dolnośląskiego rosną ilościowo, tylko w naszym województwie  

występuje problem depopulacji.  Czy znane są  powody przenoszenia się do  woj. dolnośląskiego 

i małopolskiego? 

Dyrektor Departamentu Rozwoju Regionalnego, Pani Małgorzata Staś - indeks społeczny czyli 

badania zadowolenia mieszkania w woj. Śląskim z wyjątkiem Bielska gdzie zadowolenie z mieszkania 

jest ogromne. Musimy pracować nad  formą spędzania czasu nad zachowaniem obszarów 

przyrodniczych stworzyć takie obszary dobrego miejsca zamieszkania dobrej jakości miejsc pracy. 

Dyrektor Departamentu Planowania Przestrzennego, Pani Katarzyna Łabarzewska - nie 

zatrzymamy kurczenia się miast a raczej  rozlewania się ich  przestrzennie. Nie zabronimy wyjeżdżać 

z miast, jeśli nie stworzymy warunków do mieszkania. Ludzie młodzi wolą mieszkać w mieście w 

przestrzeni publicznej gdzie mogą uprawiać sport i rekreację  musimy też zapewnić ludziom młodym 

mieszkania na wynajem. 

Pani radna Urszula Koszutska – dziękuję za wniesienie tego tematu pod dyskusję. Interesuję się 

ruchami społecznymi i mam nadzieję że Strategia poświęcona jest w całości  na ten temat. Czy jest 

pomysł, program  żeby ściągać ludzi młodych do naszego regionu aby zachęcał do osiedlenia się w 

naszym województwie. 

Pani radna Renata Caban – co robią inne województwa żeby ściągnąć młodych ludzi? 

Dyrektor Departamentu Rozwoju Regionalnego, Pani Małgorzata Staś - nasze województwo 

obecnie kładzie  nacisk na zatrzymanie młodych ludzi poprzez budowanie marki regionu, stawiamy na 

badania innowacyjne,  podnosimy atrakcyjność regionu, wsparcie naszych uczelni. Musimy pamiętać 

iż oprócz ludzi młodych mamy też ludzi starszych przed nami odczarowanie  wizerunku czarnego 



śląska. Atrakcyjne warunki spędzania czasu wolnego  możemy uczyć się  i realizować te założenia z 

poziomu europejskiego, czerpać doświadczenia z innych regionów i krajów. 

Pani radna Renata Caban – w sprawie strategii poszczególnych gmin  nie wyobrażam sobie  

przymuszania gmin do pewnych zachowań. My wszystko formalizmy i zadnie końcowe jest bardzo 

odlegle.  

Dyrektor Departamentu Rozwoju Regionalnego, Pani Małgorzata Staś -  my nie mamy wpływu 

na działania gminy możemy jedynie radzić rekomendować narzędzie pomagające wejść w dyskurs 

przy budowaniu dokumentów strategicznych możemy zachęcać ale to  wydłuża  prace.  

Zastępca przewodniczącego Komisji, Pani radna Jadwiga Baczyńska – chciałam zapytać o 

budowanie tożsamości regionalnej jak jest jej definicja .  

Dyrektor Departamentu Rozwoju Regionalnego, Pani Małgorzata Staś -  poprzez wsparcie 

edukacji regionalnej ,w dokumentach branżowych będą się pojawić elementy tożsamości regionalnej. 

Dyrektor Departamentu Projektów Regionalnych, Pani Barbara Kubiak – realizujemy szereg 

projektów tj. „Śląskie dla kobiety” „Industriada” „Śląskie dla seniorów” są to projekty które mają 

promować specyfikę poszczególnych subregionach. Mamy „Szlak orlich gniazd”, Tydzień Kultury 

Beskidzkiej  wszystkie projektu można zsumować jako budowanie tożsamości regionalnej. 

Dyrektor Departamentu Rozwoju Regionalnego, Pani Małgorzata Staś - Zarząd podjął decyzję o 

ocenie strategicznej projektów będzie ona miała wpływ na dokonanie oceny regionów. 

Pan radny Andrzej Molin – myślę że jest bardzo ważne uregulowanie dotyczące spojrzenia z góry 

na strategie gminne bowiem  bardzo często dublowane są projekty.  

Dyrektor Departamentu Rozwoju Regionalnego, Pani Małgorzata Staś -  odbył się system 

konsultacji w zeszłym roku i czekamy na wytyczne ze strony rządowej która rekomenduje system 

planowania strategicznego który ma umożliwić system interwencji. 

Przewodniczący Komisji, Pan radny Zbigniew Przedpełski  –  chciałem zauważyć iż samorząd 

wojewódzki jest wyższego szczebla i ma inne kompetencje w stosunku do samorządu gminnego. 

Zamykam dyskusję i przechodzimy do kolejnego tematu dotyczącego powiązań komunikacyjnych 

między istniejącymi przestrzeniami zielonymi – zielone korytarze, perspektywy rozwoju transportu 

rowerowego, rowerostrady, ścieżki rowerowe, rolkowe i hulajnogowe o znaczeniu wojewódzkim i 

ponadwojewódzkim. 

 

Ad 5. 

 

Dyrektor Departamentu Planowania Przestrzennego, Pani Katarzyna Łabarzewska -  jeżeli 

chodzi o zielone korytarze to nie ma możliwości przeprowadzić trasy rowerowej miedzy miastami. 

Prezentacja pokazuje zielone korytarze  dla pieszych w trzech aspektach. Trzeba tak zorganizować  

przestrzeń miasta żeby zielone korytarze powstały. Prezentacja jest załącznikiem do protokołu.  

Pan Alex Kopia oficer rowerowy - mamy szansę stworzyć zielone korytarze w oparciu o nieczynne 

trasy kolejowe. Tras rowerowych jest około 850 km, tworzymy  założenia Regionalnej Polityki 

Rowerowej dzięki  której będziemy  moglibyśmy podjąć wielu działań i uwzględnić to co 

w województwa sąsiednich. Mamy szansę na stworzenie szlaku kultury przemysłowej w oparciu 

o projekt połączenia regionów post industrialnych w Europie. To 3000 km tras biegnących przez całą 

Europę. Na wrzesień planujemy międzynarodową konferencję rowerową na Śląsku której wiodącym 

tematem będzie turystyka rowerowa.  

Zastępca przewodniczącego Komisji, Pan radny Piotr Bańka - jak wygląda sieć tras rowerowych 

na terenie Katowic? Uważam iż, należy wyznaczyć ścieżki rowerowe wydać nakaz jeżdżenia w 

kaskach. Musimy dać możliwość ludziom poruszania się w bezpieczny sposób. 

Pan Alex Kopia oficer rowerowy – w tym celu powstała Śląska Rada Rowerowa. 



Pani radna Renata Caban – myślałam o  nie wykorzystanych śladach kolejowych, do dziś jest 

opiniowanie CPK  jest to projekt oprotestowany przez wiele osób i gmin. Mam nadzieję że opinie 

wpłyną na  zmienię przebiegu tych tras.  

Zastępca przewodniczącego Komisji, Pan radny Piotr Bańka - kolej warszawsko-wiedeńska tez 

była oprotestowana przez mieszkańców Żarek. Żarki upadły a Myszków  na tym zyskał. 

Przewodniczący Komisji, Pan radny Zbigniew Przedpełski  –   czy są kolejne glosy w dyskusji? 

Zamykam dyskusję przechodzimy do kolejnego punktu naszych obrad.  

 

Ad 6.  

Przewodniczący Komisji, Pan radny Zbigniew Przedpełski  –   wniosek w sprawie wyznaczenia 

Radnego do prac w komisji oceniającej oferty otwartego konkursu  ofert na zadania publiczne 

Województwa Śląskiego w dziedzinie działalności wspomagającej rozwój gospodarczy w tym rozwój 

przedsiębiorczości. Chciałbym wyznaczyć Panią Małgorzatę Zarychtę –Surówkę , czy są jeszcze inne 

kandydatury? Proponuję podjęcie uchwały  o następującej treści; 

 

Uchwała nr OWK.6.0014-0023/20 Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego Sejmiku 

Województwa Śląskiego z dnia 10 marca 2020 r. w sprawie wyznaczenia Radnego do prac w komisji 

oceniającej oferty otwartego konkursu  ofert na zadania publiczne Województwa Śląskiego w 

dziedzinie działalności wspomagającej rozwój gospodarczy w tym rozwój przedsiębiorczości  

 

§1 

 

Na podstawie §44b ust.1 pkt.2 i §44 j ust. 1 i ust. 2 Statutu Województwa Śląskiego, Komisja 

Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, wyznaczyła Panią Małgorzatę Zarychtę-Surówkę do 

udziału w pracach komisji  oceniającej oferty otwartego konkursu  ofert na zadania publiczne 

Województwa Śląskiego w dziedzinie działalności wspomagającej rozwój gospodarczy w tym rozwój 

przedsiębiorczości. 

 

§2 

 

Powierza się Przewodniczącemu Komisji przekazanie uchwały do Zarządu Województwa Śląskiego 

za pośrednictwem Przewodniczącego Sejmiku.  

 

 

§3 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

za:  6, przeciw: 0,   wstrzymało się: 1. 

 

Przewodniczący Komisji, Pan radny Zbigniew Przedpełski  - wpłynęły na ręce Komisji jeszcze 

dwa pisma dotyczące dofinansowania dróg wojewódzkich  w ramach ustawy o Funduszu Dróg 

Samorządowych. 

Na tym  posiedzenie Komisji zakończono.  

Protokół sporządziła: 

Beata Zaczyńska 

 

 

 
Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego 

 

 

Zbigniew Przedpełski 


